
Henvendelse til Skatteudvalget 

 

Vedrørende: Forslag til harmonisering af lovgivning for veterankøretøjer 

 

Dato: 21/08/2024 

 

Til Skatteudvalget, 

Undertegnede henvender sig hermed vedrørende en betydelig uoverensstemmelse i lovgivningen 

om veterankøretøjer, som skaber forvirring og potentielle problemer for bilejere og importører. 

 

Problemstilling: 

Der eksisterer i øjeblikket en markant diskrepans mellem aldersgrænserne og definitionerne for 

veterankøretøjer i forskellige dele af lovgivningen: 

1. Afgiftsbehandling som veteranbil: 

35 år (jf. Registreringsafgiftsloven § 10, stk. 4) 

2. Registrering til veterankørsel: 

30 år (jf. Bekendtgørelse om registrering af køretøjer § 4) 

3. Told- og momsbehandling som samleobjekt: 

30 år (jf. Momslovens § 69, stk. 5, nr. 2, samt supplerende bestemmelse nr. 1 til 

Toldtariffens kapitel 97) 

 

For told- og momsbehandling gælder specifikt, at et motorkøretøj betragtes som et samlerobjekt, 

hvis det: 

a) Er i original stand uden væsentlige ændringer 

b) Er mere end 30 år gammelt 

c) Er af en model eller type, som ikke længere produceres 

 

Konsekvenser: 

Denne forskel i aldersgrænserne og definitioner skaber en kompleks situation, hvor et køretøj 

over 30 år kan: 

- Registreres som veteran 

- Betragtes som et samleobjekt i forhold til told og moms 

- Men ikke nyde godt af de gunstigere afgiftsregler for veteranbiler før det er 35 år 
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Dette fører til: 

- Forvirring blandt bilejere og potentielle importører 

- Øget kompleksitet i administrationen af reglerne 

- Potentiel uretfærdig behandling af ejere af køretøjer mellem 30-35 år 

Forslag til løsning: 

En harmonisering af disse regler ville være til gavn for både borgere og myndigheder. Mit 

forslag er at overveje at ensrette aldersgrænserne på tværs af alle relevante love og 

bekendtgørelser, så de konsekvent enten er 30 år eller 35 år. 

 

Fordele ved harmonisering: 

- Forenkling af reglerne for borgere og myndigheder 

- Reduktion af administrative byrder 

- Sikring af en mere retfærdig og konsistent behandling af ældre køretøjer 

 

Anmodning: 

Jeg anmoder hermed Skatteudvalget om at tage denne problemstilling op til overvejelse og 

diskussion. En harmonisering af lovgivningen på dette område vil være til gavn for både borgere, 

erhvervsliv og offentlig administration. 

 

Jeg står naturligvis til rådighed for yderligere uddybning eller diskussion af emnet, skulle det 

ønskes. 

 

Med venlig hilsen, 

 

Benjamin Kraft 

Egevej 7, 6100 Haderslev  

+45 23862619 

Benjamin@turbokraft.dk 
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